
ZAPISNIK 

 

sa 31. sjednice Gradskog vijeća Grada Cresa koja je održana 17. prosinca 2024. godine, u Gradskoj 
vijećnici Grada Cresa, s početkom u 16:00 sati.  

Na sjednici je prisutno 12 vijećnika i to predsjednik Robert Kučić te vijećnici: Lara Bressan Matić, 
Marčelo Damijanjević, Mladen Dragoslavić (od 16:35), Marko Kaštelan, Iva Krivičić Miočić, Damir 
Kučić, Erik Mujagić, Roby Orlić, Eđidio Sepčić, Đanino Sučić i Eliana Zec Solina. Odsutna: Natalija 
Marelić Tumaliuan. 

Na sjednici su još prisutni: Marin Gregorović, gradonačelnik Grada Cresa; Marko Ferlora, pročelnik 
Jedinstvenog upravnog odjela; Walter Salković, voditelj Odsjeka za stručne poslove 
Gradonačelnika i Gradskog vijeća; Petra Didović Brnić, voditeljica Odsjeka za komunalno-stambeni 
sustav i prostorno planiranje (za 2., 3., 4., 6. i 7. točku dnevnog reda) i Karmen Surdić Benvin, 
voditeljica Odsjeka za proračun, financije i računovodstvo (za 5. točku dnevnog reda). 

 

Predsjednik Robert Kučić otvorio je 31. sjednicu Gradskog vijeća. 

 

Jednoglasno je usvojen sljedeći  

Dnevni red: 

Usvajanje zapisnika s 30. sjednice Gradskog vijeća održane 3. prosinca 2024. godine 

1. Aktualni sat 

2. Prijedlog Odluke privremenoj zabrani izvođenja radova 

3. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o redu na pomorskom dobru  

4. Prijedlog Izmjena i dopuna Plana upravljanja pomorskim dobrom na području Grada Cresa 
za razdoblje od 2024. do 2028. godine  

5. Prijedlog Proračuna Grada Cresa za 2025. i projekcije Proračuna za 2026. i 2027. godinu  

- Prijedlog Odluke o izvršavanju Proračuna Grada Cresa za 2025. godinu  

- Prijedlog Plana raspodjele sredstava spomeničke rente za 2025. godinu  

- Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi Grada Cresa za 20245. godinu.  

- Prijedlog Programa javnih potreba u području predškolskog odgoja i obrazovanja na 
području Grada Cresa za 2025. godinu  

- Prijedlog Programa javnih potreba u sportu Grada Cresa za 2025. godinu.  

- Prijedlog Programa korištenja sredstava naknade za zadržavanje nezakonito izgrađenih 
zgrada u prostoru na području Grada Cresa u 2025. godini  

- Prijedlog Programa korištenja sredstava ostvarenih od zakupa, prodaje, prodaje izravnom 
pogodbom, privremenog korištenja i davanja na korištenje izravnom pogodbom 
poljoprivrednog zemljišta u vlasništvu Republike Hrvatske na području Grada Cresa u 2025. 
godini  

- Prijedlog Programa raspodjele sredstava turističke pristojbe za 2025. godinu  

6. Prijedlog Programa građenja komunalne infrastrukture u Gradu Cresu za 2025. godinu  

7. Prijedlog Programa održavanja komunalne infrastrukture u Gradu Cresu za 2025. godinu  

8. Prijedlog Odluke o mjerilima za naplatu usluga Dječjeg vrtića Girice Cres od roditelja – 
korisnika usluga  

9. Prijedlog Odluke o dodjeli javnih priznanja 

10. Prijedlog Deklaracije o zaštiti tradicionalnog obiteljskog smještaja u turizmu  

Jednoglasno je usvojen zapisnik s 30. sjednice Gradskog vijeća održane 3. prosinca 2024. godine. 
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Ad. 1. 

Marko Kaštelan postavio je sljedeća vijećnička pitanja: 

1. Imamo lijepu cestu, šetnicu od Pišća prema Dražici. Školjera se urušava i trebalo bi je sanirati na 
više mjesta jer auti i svašta prolazi. 

2. Mišljenje sam, a i građani su primijetili, da EKG nije baš točan. Trebalo bi nabaviti neki novi jer 
mislim da to nije neka velika cijena. Desilo se puno grešaka, da ljudi odu čak i do Rijeke, imaju 
nekakve, ne znam, srčane probleme, a u biti kriv je EKG. I nije to to, vrate se natrag.  

3. Na posljednjoj sjednici Turističkog vijeća Turističke zajednice grada Cresa članovi su donijeli 
odluku da će Grad omogućiti infrastrukturu za postavljanje i treće adventske kućice, a s obzirom na 
situaciju koja se dogodila kad jedan od prijavljenih sudionika nije prošao na natječaju. Možete li 
nam reći što je Grad napravio nakon te odluke i je li o rezultatu, očito nepovoljnom jer dodatna 
kućica nije postavljena, obavijestio i treću stranku iz spomenutog natječaja.    

Iva Krivičić Miočić postavila je sljedeće vijećničko pitanje:  

1. Po nekakvim informacijama s terena primijećen je čagalj na otoku pa me evo, zanima da li Grad 
ima kakvih informacija i saznanja o tome? 

Lara Bressan Matić postavila je sljedeća vijećnička pitanja: 

1. S obzirom da smo sada pred kraj mandata, kakvi su rezultati rada odbora Gradskog vijeća, da li 
su se sastajali, koje su zaključke donosili i koji su rezultati njihovog rada?  

2. Pitanje koje je došlo od naših zabrinutih građana. Pojavile su se informacije da su višestruko bili 
ukradeni autobusi i voženi po upitnim destinacijama. Da li se zna nešto više o tome? Da li je 
moguće da gradski vijećnici, pa time i javnost, bude upoznata sa stanjem sigurnosti? 

3. Trenutno ne radi jedan stup rasvjete na cesti prema Plodinama, tj. prema ambulanti, od Turiona 
uz igralište Dari. To nije jedini moment kad su građani reagirali i pitali. Ja sam pitala da li su 
prijavili, prijavili jesu nadležnim službama da je kvar. Međutim, na otklon kvara se čeka jako, jako 
dugo. Znamo tko je dobio na natječaju, znamo tko treba otklanjati kvarove, ali da li se uvijek mora 
na natječaju primiti najjeftiniji ponuditelj i kad to ne znači da je definitivno najoptimalnija varijanta 
za nas u Cresu? 

Đanino Sučić postavio je sljedeća vijećnička pitanja: 

1. Ja bih prije svega zahvalio na pismenom odgovoru o planiranju građenja vodoopskrbnog sustava 
prema Tramutani. Moram istaknuti da su građani koji su podržali vaš program, gradonačelniče, 
očekivali da ćete ga i realizirati u ovom mandatu. Kad napraviš predizborni program, onda je to za 
jedan mandat, a ne za 10 mandata. Međutim, moram pitati što je, a nije spomenuto, s 
vodoopskrbom prema Mergu. Imam informaciju da se stari put prema Mergu, dakle onaj koji ide 
prema Svetom Bartolomeju, betonira, ali nemam informacije da se postavljaju vodovodne cijevi. 
Sad me zanima da li ćemo ponovo dva puta raditi istu stvar, kao što bi na cesti morali sad dva puta 
raditi cijevi, pa smo izmislili novu trasu. Karakteristike terena prema Mergu su takve da će tamo 
biti jako teško napraviti drugu trasu, odnosno, moguće je, ali jako, jako skupo. Dakle, trebalo bi 
iskoristiti ovu trasu i trebalo bi postaviti cijevi ako se već betonira.  

2. Kad smo već kod Merga, još od kasnog proljeća na samom ulazu u mjesto, znači tamo gdje su 
kontejneri za smeće, pojavile su se rupe u kolniku. Kolnik je u vrlo lošem stanju. Kad mislite 
popraviti cestu i hoće li Merag još jednu turističku sezonu dočekati u potpunoj nebrizi za 
infrastrukturu? 

3. Treće pitanje se odnosi na cestu Trinket - Orlec, odnosno od raskrižja za Trinket pa sve do sela 
raslinje prelazi već rub ceste i očigledno ove godine nije bilo u planu košnje. Može li se Grad 
pobrinuti da nadležni obave svoj posao? Mislim da nije lokalna niti nerazvrstana cesta, ali svejedno 
moramo brinuti o našoj infrastrukturi jer to koriste naši građani i naši gosti.  

Roby Orlić postavio je sljedeća vijećnička pitanja: 
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1. Koji su kriteriji za dodjelu novčanih sredstava iz Gradskog proračuna pojedinim udrugama koje 
su se u skladu s pravilima i procedurama javile i tražile sredstva? Zašto niste izdvojili iz proračuna 
za udrugu koja radi s djecom, a stalno pišete kako su vam djeca najvažnija stvar.  

2. Drugo pitanje se odnosi na zdravstveni kadar na otoku. Inače, kada medicinari završe 
školovanje, polažu Hipokratovu zakletvu. Mislim da svi znate o čemu ona govori pa me zanima ako 
se negdje u njoj spominje besplatno stanovanje. Sad kad ćete osigurati stanove za one koji dolaze 
na otok raditi, jer im je to super prilika da dobiju besplatan stan i sigurnu plaću, da li to mislite 
osigurati zdravstvenim djelatnicima koji su tu rođeni ili su doselili na otok radi toga što su željeli tu 
zasnovati obitelj. Da li ćete možda njima nastaviti isplaćivati kredit koji su podigli da bi riješili 
stambeno pitanje i možda vratiti komunalnu naknadu koju su uplatili u gradski proračun kad su 
rješavali svoje stambeno pitanje? I nije li to možda diskriminacija zdravstvenih djelatnika koji su 
ovdje rođeni i koji su tu doselili zato što vole ovaj grad i žele tu živjeti?  

3. Lijepo je što dijelite božićnice umirovljenicima, ali me zanima zašto nikad niste razmišljali o tome 
da se možda takve božićnice dodijele i mlađim našim sugrađanima do 18 godina, koji također ne 
rade, a i njima bi bilo lijepo dobiti 20-30 eura da si nešto kupe, omoguće i negdje potroše.   

Robert Kučić postavio je sljedeća vijećnička pitanja:  

1. U vašem predizbornom programu obećali ste formiranje radne skupine za ljetno kino. Je li ta 
radna skupina formirana i koji su zaključci i zašto nema rezultata?  

2. Gdje je zapeo plan vidikovaca koji ste isto tako obećali građanima prije skoro četiri godine? 

 

Gradonačelnik Marin Gregorović je dao sljedeće odgovore:  

Pitanja predsjednika Vijeća Kučića: 

- Imali smo sastanke sa zainteresiranim dionicima vezano za ljetno kino. Ono je u nekakvom, kao 
što znate, režimu upravljanja o kojem smo ove godine razgovarali da se možda nije najprikladnije 
realizirao zbog tehničkih razloga. Mi smo, imajući to u vidu, kao projektno rješenje naručili kako da 
to ljetno kino dovedemo do razine funkcionalnosti i vjerujem da ćemo do početka iduće godine 
dobiti neko rješenje koje će biti zadovoljavajuće i nakon kojeg će se moći ići u realizaciju takvog 
objekta. Jedan od zaključaka je da bi ljetnu kino, prema onome što smo razgovarali, nije formalna 
radna skupina, ali s građanima koji su bili zainteresirani, da se ono otvori za možda i dnevna 
druženja po ljeti i na taj način zapravo omogući, recimo, mladim roditeljima ili svima kojima bi to 
odgovaralo, da koriste taj prostor, s obzirom da je taj prostor Bogom dan i prostor s nekakvim 
hladom, pa možda i s nekom minimalnom ugostiteljskom ponudom. O ugostiteljstvu otom-potom, 
ali na taj način bi trebalo biti zamišljeno ljetno kino, naravno, uz programe koji se odvijaju tamo i 
dalje. Dakle, što se tiče ljetnog kina, projekt postoji, a realizacija će biti u skladu s mogućnostima. 
Dakle, bit će gotov u ovom mandatu projekt kako bi ono trebalo izgledati.  

- Što se tiče vidikovaca, imamo par idejnih rješenja, probali smo na jednom natječaju se prijaviti za 
potencijalne vidikovce, odnosno čak i za odmorišta na pojedinim lokacijama, kao planinarska 
odmorišta. Procijenio sam da je to u tom trenutku, s obzirom da nije moglo biti vanjsko 
financiranje, preskupo i da ćemo čekati, s obzirom na druge prioritete, nekakav novac izvana kojim 
ćemo to lakše realizirati. Postoji nekoliko lokacija koje su detektirane i koje će onda, sukladno 
mogućnostima, biti realizirane, koje u svakom slučaju predstavljaju prostor u Cresu koji zaslužuje 
da ga se može nazvati vidikovcem.  

Pitanja vijećnika Orlića: 

- Nisam se još susreo s takvim načinom nagrađivanja najmlađih sugrađana. Dakle, oni koji se 
školuju izvan mjesta prebivališta, odnosno izvan ovog otočja, imaju pravo na stipendije svi od reda 
i pratimo ih u onim aktivnostima koje se odvijaju na otoku. Ali možda se može razmisliti, kažem, 
nisam čuo još da to netko na taj način radi, ali možda s nekim konkretnim prijedlogom se može i o 
tome razgovarati. Za sada mislim da je ipak prioritet da onima koji su svoj radni vijek iskoristili i dali 
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da bi ovaj grad bio takav kakav je, da se mi njima na taj način nekako odužimo, pogotovo u ovoj eri 
opće inflacije ne samo novca, nego vrijednosti, pa da im na simboličan način u ovo božićno vrijeme 
olakšamo život. Iako, kažem, netko drugi bi trebao biti zadužen za olakšavanje života 
umirovljenicima i njihovih primanja, zašto ne i Grad na način na koji mi to možemo. Ove godine 
smo povećali iznose i povećali razrede kako bi im to išlo na ruku.  

- Što se tiče zdravstvenog kadra na otoku, ja iskreno mislim da rješavamo tuđe probleme. To nisu 
problemi Grada Cresa, to su problemi Ministarstva zdravstva, dakle države i regionalne 
samouprave. To ja stalno ističem i govorim, pogotovo u situaciji kad vidite što je sve prebačeno na 
teret jedinica lokalne samouprave. Alternativa je tome da to ne osiguramo, kao što nam je više 
puta lijepo rečeno, da tog sadržaja, te usluge nema. Mi smo u situaciji da imamo, igrom slučaja i 
dobrim naporima, što se tiče liječnika, bolju pokrivenost nego u zadnjih petnaestak godina jer su 
sad dva mlada liječnika na otoku, odnosno tri mlada liječnika, od kojih jedan specijalist hitne 
medicine s iskustvom rada u KBC-u, što nismo imali nikad. Ali ne bi to trebalo biti pitanje za Grad 
Cres. To bi trebalo biti pitanje koje ja obično postavljam svim nadležnim institucijama, recimo na 
otočnim vijećima na kojima se nalazim ili na sastanku s nekadašnjim ministrom zdravstva, kojeg, 
eto, sad više nema, pa onda valjda nema ni te brige. Dakle, rješenje treba dati netko drugi, ali 
prebačeno je na nas. Ja sam jednom dobio i pitanje da li mi možemo financirati kadar za koji Grad 
ne odgovara svom odgovornošću, pa nama će sutra faliti pravnika, geodeta, građevinara tehničke 
struke. Mislite da će oni dobiti stanove? Naravno da neće, a znate zašto neće? Zato što je 
zdravstvo ispred njih te što je to da bi mi dobili ovdje liječnika prioritet pred tome da imamo 
nekoga u upravi tko ima kapacitete bavljenja tim poslom. Nažalost, to nije dobra situacija. A znate 
koja je alternativa - da nema nikoga. A to se događa u gradovima i općinama koji nemaju sreće i 
resursa da to sebi mogu priuštiti. To je žalosna situacija i tu situaciju netko treba rješavati, da li 
drugačijom fiskalnom politikom, poreznim olakšicama prema tim ljudima, poticajima, reguliranjem 
njihovih odnosa i dužnosti nakon što završe svoje fakultete. Pitanje nije to, pitanje je to kad netko 
završi medicinu i nakon što završi medicinu otiđe raditi u inozemstvo i nije dužan ništa nikome 
ovdje. To je suštinsko pitanje koje se treba postaviti, a to što mi sad nekome financiramo stanove? 
Pa kriterij je vrlo jednostavan i jasan. Sutra kad vam bude trebala zdravstvena skrb, bilo kome od 
nas, mi ćemo biti sretni da netko ovdje može doći da nas pregleda. Otok Brač ima stanovnika kao 
Cres i Lošinj zajedno. Trenutno nemaju pedijatra i ginekologa. Čiji je to problem? Otoka Brača? Ili 
onih koji su to dužni osigurati? 

- Nisam siguran koje udruge. Dakle, kriteriji su višegodišnje iskustvo, rad, prepoznatljivost u 
zajednici, programi koji se navedu u tom smislu, i, naravno, raspoloživost sredstava. Bit će mi 
zanimljivo kad bude voditeljica, nadam se da hoće na proračunu, pokazala neke projekcije koje je 
izvukla da vidite samo u četiri godine kakav je odnos prema udrugama u Gradu Cresu. Sad smo u 
sportu došli do toga da se teško realiziraju programi iako su izdavanja sve veća. Naravno da je tu u 
pitanju inflacija i da mi od toga ne bježimo, ali isto tako postoje neki limiti i mogućnosti. Možda 
postoje neke usluge koje možda ne bi trebale biti financirane kroz sredstva za udruge, ali dok su 
kroz sredstva za udruge onda je to kolač koje je poprilično ograničen. Ali svatko je dobrodošao da 
o tome razgovara. Do sad nisam imao nikad takav upit, konkretan, da je netko došao da je 
nefinanciran zbog nečega. Mi imamo na tim natječajima i prijavljenih udruga koje nisu s otoka koje 
vrše neke programe i to treba sve izbalansirati, naći neku sredinu, i svima omogućiti da rade. Bit će 
zanimljivo vidjeti točne podatke. 

Pitanja vijećnika Sučića: 

- Voda za sve. Nakon ne znam koliko desetljeća dolazi voda u Beli, odnosno na sjever. I ja to ne bih 
umanjivao. 1953. se to lijepo slavilo. Mi nismo danas u takvom slavljeničkom raspoloženju jer smo 
mi na to navikli, jer mislim da je to standard. Ali uspjeti u mandatu osmisliti, isplanirati i pripremiti 
mrežu opskrbljivanja kompletnog sjevera mislim da je popriličan uspjeh u okolnostima u kojima se 
nalazimo, a znate i sami što žele raditi s našim vodovodom. Vjerujem da ćemo doći do toga da se 
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to sad lagano realizira na način koji smo mi shvatili da je trenutno najjednostavnije da bi došli do 
onog što i treba, a to je izvor pitke vode, bez da to bude vodonosac, za sva naselja u Cresu koja 
imaju živuće stanovništvo i to je sigurno nešto što će trajati. Naravno da je teško kad je voda u 
Belom da dođe do Ivanja u istoj dinamici. Ali evo, priznat ćete, nakon toliko mandata bavljenja 
politikom, prvi put možemo o ovome razgovarati konkretno, do sad nismo mogli razgovarati 
konkretno, do sad su to sve bile težnje i čežnje, a sad razgovaramo o dionicama i trasama, što 
mislim da je poprilična vrijednost za ovaj otok. Žao mi je ako se u nekim prošlim vremenima možda 
moglo to realizirati jednostavnije, možda je i propuštena neka prilika, ali ja sad o tome ne mogu 
suditi jer nisam bio sudionikom tih stvari. Vjerujem da je ovo popriličan uspjeh i da je voda 
planirana za sve. Dakle, što se tiče Merga, sad smo došli do Pržića i sad se treba, naravno, spuštati 
dalje. To je bio preduvjet da bi došli do Merga, dakle, moralo se najprije doći do Pržića. 

- Raslinje u Orlecu je prijavljeno Županijskoj upravi za ceste i oni su dužni to održavati. Mislim da 
smo to već prošli tjedan prijavili, možda i dva, kaže pročelnik. Vjerujem da će se to realizirati. Bili 
su mještani i prijavili, pa smo mi odmah reagirali, kako su nam rekli. 

- Rupe u kolniku u Mergu je dužan sanirati HOPS. Oni su imali investiciju, mi smo s njima o tome 
govorili. Bili smo na sastanku u 10. mjesecu i onaj dio koji je ostao neuređen smo tražili da se vrati 
u prvobitno stanje, odnosno da se poboljša. To je nekakvih 70 metara, možda malo više. Prošli smo 
zajedno dionicu. Oni su rekli da, s obzirom da im nije bilo u prvom financijskom planu realizacije, 
da su dužni napraviti nabavu i onda u sklopu te nabave su obećali da će do kraja godine to biti 
riješeno. Evo, ja vjerujem da će biti tako. Zato i nismo mi sanirali jer vrijeme je da oni to saniraju jer 
su oni i napravili štetu zbog svoje investicije. Slažem se da je već to na Mergu trebalo biti odavno 
uređeno i da nije trebalo doći uopće do te situacije, što smo mi, naravno, tamo i rekli.  

Pitanja vijećnice Bressan Matić: 

- Rad odbora je pitanje za Vas, predsjedniče Gradskog vijeća. 

- Stanje sigurnosti? Neke informacije imamo iz razgovora s nadležnim službama. Nisam siguran da 
ih ja smijem iznositi ovdje javno. Možemo zamoliti načelnika policije, već smo o tome razgovarali, 
da se tu ukaže nama na jednom od idućih vijeća. To iduće vijeće će svakako biti prije sezone, 
naravno, jer nema još puno do raspuštanja, pa onda da nam kaže oko toga koliko i na koji način 
mogu oni voditi brigu o sigurnosti. One informacije koje ja imam pokazuju da su to zbilja jako čudni 
događaji za Cres. Godinama je postojao jedan obrazac ponašanja koji se pokazao da sada više nije 
moguć, pa se onda dogodio taj jedan događaj koji je, na sreću, imao samo materijalne posljedice, a 
ne ljudskih žrtava. I kažem, to je briga i za samu sigurnost, a i za one koji su, nažalost, dužni voditi 
računa o istim tim ljudi, onima koji su počinili neke od tih prekršaja.  

- Javna rasvjeta na igralištu Dari. Vijećnik Sepčić me na to upozorio prije sjednice. Mislim da je 
prijavljen kvar, da je prema održavatelju išlo ne samo to, ima još nekoliko rasvjetnih tijela u kvaru. 
Što se tiče odabira, prošle godine je bio jedini, nažalost jedini. Ja kad mogu razgovaram s lokalnim 
tvrtkama koje bi tu uslugu potencijalno mogle pružati, ali mislim da trenutno, uz sve obveze i 
poslove koje imaju, da im to možda nije prioritet u smislu širenja svoje djelatnosti, odnosno 
obavljanja te djelatnosti. Ali evo, imat ćemo opet taj natječaj i opet ćemo ih pozvati da se jave. 
Kažem, zadnje godine se nitko nije ni javio, osim ovoga održavatelja koji se javlja poslovično na 
području Cresa i Lošinja i na taj način funkcioniramo. Svjesni smo svi mi ovdje da oni nisu na otoku 
svakodnevno i cijelo vrijeme i to predstavlja najveći problem u intervenciji. Ne mislim da su 
nestručni, ali mislim da nam je responzivnost puno kraća nego što bi mogla biti da je to na otoku, 
ali dok se ne pojavi nekakav moment da na otoku postoji interes da se to radi bit će sigurno teže, 
uvijek će biti netko izvana, nažalost, takva nam je situacija, ali evo, nadam se da će netko na otoku 
prepoznati to kao svoju poslovnu priliku, a i neki način unapređenja života u zajednici.  

Pitanje vijećnice Krivičić Miočić: 
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- Došla je jedna snimka do, vjerujem, više nas ovdje. Održao sam sastanak prošli četvrtak, čini mi 
se, s predstavnicima lovačkih udruga i upraviteljem poljoprivredne zadruge, a pozvali smo i 
gospodina s Krka, ne znam da li smijem reći prezime, koji ima iskustva u lovu na čagljeve. 
Razgovarali smo na koji način se mi možemo uključiti u proces rješavanja problema. Ne želim sad 
govoriti nešto što bi se moglo kvalificirati kao zaključak ili ocjena stanja, ali prema njihovom 
mišljenju ne radi se o velikom broju. Na sreću, za sada o jednoj ili o dvije jedinke. Prema iskustvu, 
viđena je duž otoka. To mi se čini kao nešto što pokazuje da bi ih trebalo biti više, ali prema onome 
što je nama rečeno, prema njihovom iskustvu, čagalj može preći puno kilometara u jako kratkom 
vremenu, tako da je moguće da je trenutno jedan. Mi smo ponudili pomoć u opremanju društava u 
lovu. Oni su za sad rekli da ne vide tu potrebu dok ne lociraju i dok ne shvate gdje je i kako se 
ponaša. Očito je to životinja na koju još nije pucano. Prema njihovim saznanjima i mišljenjima kako 
se ponaša to je možda i dobra okolnost, jer se ne brani toliko koliko bi trebao. Ali ako ga prvi hitac 
promaši, onda se on počinje drugačije ponašati u smislu da ga se još teže može locirati. Postoje 
točno određeni, koliko sam ja shvatio, momenti u danu kada ga se može locirati. Na pojedinim 
područjima je frekvencija odlazaka u lov poprilično učestala, pogotovo tamo oko Grbina, i taj dio 
oni dosta dobro pokrivaju. Tamo, ako se uoči, bit će viđen. Definitivno predstavlja problem što su 
neka lovačka društva na području druge jedinice lokalne samouprave, pa je onda tu i komunikacija 
malo slabija nego što je između ova dva lovačka društva koja se nalaze na istom području. Čagalj 
ne poznaje granice. Nekako smo bili stava da se u prvom mjesecu opet nađemo u gradskoj upravi i 
da probamo vidjeti na koji način možemo pripomoći, a da se u međuvremenu i među lovcima, 
odnosno među lovačkim društvima, podigne razina svijesti da ga se, ako ga se negdje opazi, da se 
lokacija zabilježi pa da se pokuša mapirati područje na kojem se kreće kako bi ga se možda lakše 
lociralo, a onda poslije i uklonilo. Evo, mislim da sam poprilično detaljno rekao ono što mogu reći o 
sastanku koji je održan. Kažem, mi smo na raspolaganju po pitanju pružanja podrške i logističke i 
financijske. Ali evo, za sad su lovačka društva izrazila spremnost da ga se pokuša locirati pa poslije 
možemo razgovarati o daljnjim koracima. 

Pitanja vijećnika Kaštelana: 

 - Cesta od Pišća prema Dražici, sanacija školjere, hvala na primjedbi. Trebaju otići stručne službe 
na teren pa utvrditi stanje stvari i na koji način se to može sanirati, da li je dovoljna nekakva sitna 
intervencija ili zahtijeva nešto više. Ne mogu o tome sad govoriti.  

- Nisam dobio tu primjedbu o EKG-u. Kad god se nama zdravstvene institucije obrate nastojimo se 
uključiti iako to nije naša dužnost ni obaveza, ali sve to je usluga koje se pruža za građane Grada 
Cresa. Pa onda ako se ne uključimo, onda vjerojatno neće biti realizirano. Ako postoji potreba za 
EKG-om, sigurno da neće Grad Cres biti zaobiđen kod uključivanja u realizaciju. Ne znam o tome 
puno, ali raspitat ćemo se kod nadležnih. Imamo i novog voditelja Doma zdravlja Cresa i Lošinja, pa 
ćemo vidjeti što on kaže oko samog uređaja.  

- Treća adventska kućica. Naime, imali smo natječaj u kojem su stajale dvije adventske kućice. 
Dobili smo ove godine tri prijave i od tri prijave sve tri su u redu, ali dvije su bile ranije podnesene, 
ranije i potpuno podnesene. Kao što znate, mi smo još uvijek jedini ili barem jedni od rijetkih 
gradova koji nemaju ni jedan kriterij objektivan osim brzog prsta, odnosno tko prvi preda, a to je 
samo zato što nemamo naplatu, kod nas ne postoji naplata javne površine za to razdoblje. To je 
smišljeno prije tri godine, kako bi potaknuli ugostitelje da se uključe u adventski program. I evo, 
uključili su se najprije jedan, pa onda dva, pa evo sada i tri, ali s trećim je problem s obzirom na 
dostupnost infrastrukture koja je tamo na raspolaganju, iako smo mi nju unazad godinu dana 
poboljšali, pa su sad tamo tri trofazna priključka i nekoliko monofaznih. Dakle, poboljšali smo 
mogućnost priključenja, ali i dalje, uz glazbu i ugostiteljsku ponudu, dva je optimalno za rad, treći 
na gradskoj infrastrukturi već predstavlja opterećenje i ne bi infrastruktura to mogla izdržati. 
Dakle, radi se o struji prije svega i zbog toga je i ostalo dva, a sve drugo osiguranje struje od negdje 
drugdje nije u nadležnosti Grada. Mi možemo pružiti onu infrastrukturu koja je naša i nama na 
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raspolaganju i svima na jednak način. Ove godine smo čak prema mišljenju, odnosno preporuci 
stručnih osoba koje nam tu uslugu pružaju i limitirali dostupnost snage koja je besplatno na 
raspolaganju kućicama, pa onda nakon određenog kilovata potrošnja se naplaćuje kako bi ih na 
neki način isto tako standardizirali, jer netko može doći s puno uređaja i s puno potrošača, a netko 
se drugi onda pokušava u nekim drugim gabaritima snaći. Uglavnom, situacija je takva da trenutno 
infrastrukture za tri kućice nema da bi mogli svo troje jednako kvalitetno pružati ugostiteljsku 
uslugu pripreme i pružanja hrane. Ali još uvijek je postojalo u našem natječaju pokretnih naprava 
za nekakve prigodne prodaje i druge vrste usluga koje ne zahtijevaju tu količinu struje i onda bi 
takvi bili dobrodošli, ali se na to nitko nije javio.  

Predsjednik Gradskog vijeća Kučić odgovorio je vijećnici Bressan Matić kako će se potruditi da do 
sljedeće sjednice Gradskog vijeća skupi sve podatke i dostavi odgovor u pismenom obliku. 

Na dobivene odgovore očitovali su se vijećnici Sučić i Orlić koji je postavio dodatno pitanje: 

Zašto od dvije osobe koje rade apsolutno isti posao, jedna ima besplatan stan, a druga plaća 
komunalne naknade i kredite. Znači rade isti posao, potpuno isti posao, a jedna ne može sebi 
omogućiti apsolutno ništa jer je zadužena, a druga dobije besplatan stan. 

Na dodatno pitanje vijećnika Orlića gradonačelnik je odgovorio sljedeće: 

- Teško je uzeti nultu godinu. Koja je to godina? Neki već dugi niz godina rade. Mi smo imali, 
otvoreno ću govoriti, dvije liječnice obiteljske medicine koje nisu u istim uvjetima. Je li tako? Od 
toga možemo krenuti? Netko je bio u nekakvom stanu koji je vlasništvo Grada, netko je u svom 
privatnom stanu. Razlika je u tome tko je sebi omogućio stan, preselio se na otok, pa je uspio to 
sebi osigurati. Mi smo i više od nekoliko godina neke kadrove poticali, pa smo rekli „OK sad ste već 
tu i trebate se možda i sami pobrinuti za sebe“. Ovaj će uvijek biti gradski stan, dakle mi taj stan 
nećemo prodati, ja ne vjerujem da bi Grad prodavao te stanove u kojima se nalaze takvi kadrovi jer 
nakon što netko iz tog stana izađe, nema nasljednika. To nije stanarsko pravo. Dakle, u jednom 
trenutku kad ti stanovi ostanu prazni, a ostat će prije ili poslije, to je biologija, to će opet biti 
gradski stan. Ili ljudi se presele. To je nekakva razlika koja postoji, slažem se, nije fer. Kažem, imali 
smo dvije liječnice obiteljske medicine, znate sami koje su, divne, odlične. Ali kažem, nisu bile u 
istim uvjetima, pa nisu isti uvjeti u Domu zdravlja i u Zavodu za hitnu medicinu, a praktički ljudi 
preko hodnika prolaze jedni drugima i pružaju istu uslugu. Bio je prijedlog da povećamo i 
stipendije za medicinski kadar. To smo napravili na 300 eura, pa ćemo nekoga tko se odluči to 
studirati i prihvati stipendiju, obvezati. Imat ćemo nekakav moment da kažemo „Dobili ste 
stipendiju 300 eura mjesečno? Ukoliko to prihvatite, morate u roku od godine dana kad završite, a 
pruža vam se tu ponuda za posao ili tu raditi ili vratit novce“. Mi smo sad dobili i nekoliko liječnika 
koji su došli izvana, na koje nismo potrošili novce za školovanje, za stipendiranje, ali da bi ih dobili, 
morali smo to osigurati. Sad, da li subvencionirati nekom ratu za kredit ili ne? Znam da trebamo 
uzeti neki kriterij, ali ovo ostaje vama, taj stan je vlasništvo supružnika, sinova, kćeri, roditelja, a 
ovo je gradski stan, gradski stan je gradski stan, a znamo mi šta znači privatno vlasništvo u 
Hrvatskoj.  

 

Ad. 2.  

Petra Didović Brnić obrazložila je Prijedlog Odluke o privremenoj zabrani izvođenja radova. 

U raspravi su sudjelovali vijećnik Sučić i gradonačelnik Gregorović. 

Nakon rasprave, sa 11 glasova „ZA“ i jednim „PROTIV“ donesena je sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Prijedlog Odluke o privremenoj zabrani izvođenja radova te će se objaviti u “Službenim 
novinama Grada Cresa”. 
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Ad.3. 

Petra Didović Brnić obrazložila je Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o redu na 
pomorskom dobru. 

U raspravi su sudjelovali vijećnik Sučić i gradonačelnik Gregorović. 

Nakon rasprave, jednoglasno je donesena je sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o redu na pomorskom dobru te će se 
objaviti u “Službenim novinama Grada Cresa”. 

 

Ad.4. 

Petra Didović Brnić obrazložila je Prijedlog Izmjena i dopuna Plana upravljanja pomorskim dobrom 
na području Grada Cresa za razdoblje od 2024. do 2028. godine, a dopunio ju je gradonačelnik 
Gregorović. 

Bez rasprave, jednoglasno je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Prijedlog Izmjena i dopuna Plana upravljanja pomorskim dobrom na području Grada 
Cresa za razdoblje od 2024. do 2028. godine te će se objaviti u “Službenim novinama Grada Cresa”. 

 

Ad.5. 

Karmen Surdić Benvin obrazložila je Prijedlog Proračuna Grada Cresa za 2025. i projekcije 
Proračuna za 2026. i 2027. godinu s pratećim dokumentima. 

 

Vijećnik Damijanjević podnio je sljedeći amandman: 

„Predlažemo sljedeću promjenu  u Proračunu Grada Cresa za 2025. godinu. 

POVEĆANJE RASHODA/IZDATKA 

Program: 2017 Program gradnje komunalnih objekata 

Aktivnost/Projekt: K222264 Izgradnja prometnice OU14 

Izvor financiranja: 71 Prihodi od prodaje ili zamjene nef. imovine 

Naziv rashoda/izdatka: 42 Rashodi za nabavu proizvedene dugotrajne imovine 

Predloženi iznos za povećanje: 10.000,00 eura 

Novi iznos rashoda: 10.000,00 eura 

 

POVEĆANJE RASHODA/IZDATKA 

Program: 2017 Program gradnje komunalnih objekata 

Aktivnost/Projekt: K222265 Izgradnja prometnice KP25 

Izvor financiranja: 71 Prihodi od prodaje ili zamjene nef. imovine 

Naziv rashoda /izdatka: 42 Rashodi za nabavu proizvedene dugotrajne imovine 

Predloženi iznos za povećanje: 10.000,00 eura 

Novi iznos rashoda: 10.000,00 eura 

 

SMANJENJE RASHODA/IZDATKA 

Program: 2017 Program gradnje komunalnih objekata 

Aktivnost/Projekt: K222217 Priprema  zemljišta 

Izvor financiranja: 71 Prihodi od prodaje ili zamjene nefinancijske imovine 
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Naziv rashoda/izdatka: 42 Rashodi za nabavu neproizvedene dugotrajne imovine 

Predloženi iznos za smanjenje: 20.000,00   eura 

Novi iznos rashoda: 183.803,02 eura 

 

OBRAZLOŽENJE: Predlažem da se ovim amandmanom u proračun Grada Cresa uvrsti navedeno 
povećanje i smanjenje rashoda. Prihvaćanjem amandmana planirala bi se gradnja, odnosno  
završetak djelomično izgrađene prometnice OU-14, te gradnja prometnice KP-25 i time  dovršilo 
prometnu  infrastrukturu na tome dijelu područja Melin. Isto tako, dovršenjem ovih prometnica 
potaknulo bi se privođenje  namjeni i završenje gradnje u ovom području, koje graniči s turističkom  
zonom Kimen. S druge  strane, gradnjom ovih prometnica bi se u gradski  proračun uprihodilo 
značajna sredstva od komunalnog doprinosa, kao i od prodaje, privođenja namjeni i upotrebi 
zemljišta koja su u vlasništvu  Grada  Cresa, a nalaze se uz navedene  prometnice.“  

 

Gradonačelnik Gregorović je djelomično prihvatio amandman. Navedene dvije prometnice 
predmet su jedinstvene građevinske dozvole zbog čega predlaže objedinjavanje dva predložena 
projekta iz amandmana u jedinstveni kapitalni projekt naziva Izgradnja prometnice OU14 i kolnog 
prilaza KP25 u ukupnom iznosu od 10.000,00 eura uz istovremeno smanjenje rashoda od 
10.000,00 za projekt Priprema zemljišta. Vijećnik Damijanjević prihvatio je predloženi prijedlog 
Gradonačelnika pa navedena izmjena postaje sastavni dio Prijedloga Proračuna. 

Bez rasprave, jednoglasno je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Prijedlog Proračuna Grada Cresa za 2025. i projekcije Proračuna za 2026. i 2027. godinu s 
pratećim dokumentima te će se objaviti u “Službenim novinama Grada Cresa”. 

 

U 17:20 vijećnik Roby Orlić napustio je vijećnicu te u vijećnici ostaje 11 vijećnika. 

 

Ad.6. 

Petra Didović Brnić obrazložila je Prijedlog Programa građenja komunalne infrastrukture u Gradu 
Cresu za 2025. godinu, a dopunio ju je pročelnik Marko Ferlora. 

Bez rasprave, jednoglasno je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Prijedlog Programa građenja komunalne infrastrukture u Gradu Cresu za 2025. godinu te 
će se objaviti u “Službenim novinama Grada Cresa”. 

 

Ad.7. 

Petra Didović Brnić obrazložila je Prijedlog Programa održavanja komunalne infrastrukture u 
Gradu Cresu za 2025. godinu. 

Bez rasprave, jednoglasno je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Prijedlog Programa održavanja komunalne infrastrukture u Gradu Cresu za 2025. godinu 
te će se objaviti u “Službenim novinama Grada Cresa”. 

 

Ad.8. 

Iva Krivičić Miočić obrazložila je Prijedlog Odluke o mjerilima za naplatu usluga Dječjeg vrtića 
Girice Cres od roditelja – korisnika usluga, a gradonačelnik Gregorović je dopunio obrazloženje. 

U raspravi su sudjelovali vijećnici Damijanjević i Sučić te gradonačelnik Gregorović. 
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Nakon rasprave, jednoglasno je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Prijedlog Odluke o mjerilima za naplatu usluga Dječjeg vrtića Girice Cres od roditelja – 
korisnika usluga te će se objaviti u “Službenim novinama Grada Cresa”. 

 

Ad.9. 

Robert Kučić obrazložio je Prijedlog Odluke o dodjeli javnih priznanja, a dopunio ga je 
gradonačelnik Gregorović. 

Bez rasprave, jednoglasno je donesena sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Prijedlog Odluke o dodjeli javnih priznanja te će se objaviti u “Službenim novinama 
Grada Cresa”. 

 

Ad.10. 

Đanino Sučić obrazložio je Prijedlog Deklaracije o zaštiti tradicionalnog obiteljskog smještaja u 
turizmu. 

U raspravi su sudjelovali gradonačelnik Gregorović te vijećnici Sučić i Damijanjević. 

 

U 18.10 predsjednik Vijeća Kučić odredio je pauzu radi usuglašavanja stavova, a sjednica je 
nastavljena u 18:25. 

 

Đanino Sučić predstavio je usklađenu verziju Deklaraciju, nakon čega je jednoglasno donesena 
sljedeća 

Odluka: 

Usvaja se Prijedlog Deklaracije o zaštiti tradicionalnog obiteljskog smještaja u turizmu te će se 
objaviti u “Službenim novinama Grada Cresa”. 

 

 

U 18:30 sati predsjednik Robert Kučić zatvorio je 31. sjednicu Gradskog vijeća. 

 

KLASA: 021-01/23-01/8 

URBROJ: 2170-4-03-01/01-24- 

Cres, 17. prosinca 2024. 

 

Zapisnik sastavio:       Predsjednik Gradskog vijeća: 

Walter Salković       Robert Kučić 


